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Protokół nr Protokół nr XLIII 

z XLIII sesji Rady Gminy Wąwolnica 

z dnia 24 sierpnia 2023 r. 

 

XLIII Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Wąwolnica. 

Obrady rozpoczęto 24 sierpnia 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:10 

tego samego dnia. 

1. Otwarcie Sesji. 
 

Przewodnicząca przywitała zebranych na obradach oraz mieszkańców 
oglądających sesję, następnie poinformowała, że sesja jest nagrywana a 

nagranie zostanie umieszczone  na stronie BIP oraz na stronie Gminy Wąwolnica.  
 
Po sprawdzeniu kworum, stwierdziła, że w  posiedzeniu bierze udział 11 członków 

Rady. W oparciu o listę obecności oraz potwierdzone na tabletach kworum, 
przewodnicząca stwierdziła, że  na sali jest obecnych 11 z 14 radnych, co stanowi 

wymagane kworum do podejmowania uchwał. Sesja została zwołana prawidłowo. 

Obecni: 

1. Adam Bieniek 
2. Aleksandra Bukała 

3. Maciej Grusiewicz 
4. Dariusz Guzek 
5. Dorota Kolibska 

6. Jadwiga Kołodyńska 
7. Paulina Marczak-Sagan 

8. Beata Pruchniak 
9. Bartłomiej Rukasz 
10. Tadeusz Szyszka 

11. Elżbieta Tomaszewska 
12. Marcin Turek 

13. Rafał Woś 
14. Ewa Żybura 

2. Przyjęcie porządku obrad XLIII Sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad, który z braku 
propozycji zmian poddała pod głosowanie. 

 
Proponowany porządek obrad XLIII:  
1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XLIII Sesji Rady Gminy. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2023 

r. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawnych przypadających Gminie Wąwolnica lub 

jej jednostkom podległym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy Nałęczów 

w zakresie budowy oświetlenia drogowego w ul. Charz A w Nałęczowie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Puławskiemu w zakresie realizacji zadania inwestycyjnego „ Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2536L”. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Wąwolnicy.  

11.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica dla obszaru położonego 

w Bartłomiejowicach.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Gminy Wąwolnica. 

14.Interpelacje i zapytania radnych. 

15.Wolne wnioski i informacje. 

16.Zamknięcie sesji.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad XLIII Sesji Rady Gminy. 
 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 
 

 
Przedstawiony porządek obrad XLIII sesji Rady Gminy Wąwolnica został przyjęty. 

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 
 

Protokół Radni otrzymali. Przewodnicząca poinformowała, że do wczoraj nie 
wpłynęły do niej żadne uwagi. Radni obecnie też nie zgłosili uwag, wobec 
powyższego Przewodnicząca przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 

 
Protokół z XLII sesji został przyjęty. 

 

Ad.4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca oddała głos Wójtowi, który przedstawił sprawozdanie z okresu 

międzysesyjnego. 
Przewodnicząca oddała głos Wójtowi, który przedstawił sprawozdanie z okresu 

międzysesyjnego. 

- Punkt 1. Dotyczy inwestycji pod nazwą Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 830 
w zakresie budowy chodnika i oświetlenia drogowego pomiędzy Wąwolnicą i 
Nałęczowem. Prace zostały formalnie odebrane. Na tę okoliczność zostały 

pozyskane środki z Programu Rządowego Polski Ład w kwocie 6 mln 057 311,03 
zł. Kwota zadania to 6 mln 454 247,24 zł. Nastąpiło oficjalne otwarcie, na którym 

byli obecni przybyli goście. Nasi sąsiedzi, z którymi wspólnie tę inwestycję 
przeprowadziliśmy z Gminy Nałęczów, na czele z Panem Burmistrzem, ale byli też 

przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego, który również miał bardzo wydatny 
finansowy wkład w tę inwestycję, na czele z Panem wicemarszałkiem Michałem 
Mulawą, byli przedstawiciele, był Pan poseł Krzysztof Szulowski, był przedstawiciel 

Urzędu Wojewódzkiego, był Pan Jan Ziomka, członek zarządu Powiatu 
Puławskiego, który również, Pani starosta uczestniczyła we wstępnym etapie 

rozmów na temat realizacji tego zadania. Oczywiście Państwo radni z Gminy 
Nałęczów i Gminy Wąwolnica. Za to dziękuję, za obecność i za to, że mogliśmy 
wspólnie podsumować i cieszyć się z jakże ważnej inwestycji. Ważnej dla nas, dla 

mieszkańców, ale też dla turystów, dla przyjezdnych. Przede wszystkim poprawa 
bezpieczeństwa, bo to tak naprawdę przyświecało najbardziej przy projektowaniu 

i przy realizacji tego zadania. 

- Punkt 2. dotyczy poprawy efektywności energetycznej budynku Szkoły 
Podstawowej w miejscowości Karmanowice. Bardzo rozległa inwestycja, na którą 
również pozyskaliśmy środki rządowe z Programu Polski Ład w kwocie 1 mln 763 

224,10 zł. Koszt zadania to 1 mln 959 137,89 zł brutto. W tym momencie trwają 
bardzo zaawansowane prace. Jesteśmy regularnie na placu budowy. Inwestycja 

się posuwa. Natomiast ostatnie ustalenia, bo wiadomo, że za pasem jest rok 
szkolny i robimy wszystko, tutaj obligując wykonawcę do tego, żeby jak 
najszybciej ta inwestycja została udostępniona. Może nie zakończona całkowicie, 

ale udostępniona uczniom na tyle, ile jest to możliwe, aby uczniowie już w nowych, 
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godnych, nowoczesnych warunkach mogli kontynuować swoją naukę. Odnośnie do 

jeszcze tej inwestycji, w najbliższy piątek, czyli jutro, odbędzie się 

 spotkanie z rodzicami po to, żeby przekazać bieżące informacje na temat 
rozpoczęcia roku szkolnego w tej placówce. Tutaj przy tej inwestycji powstało 

bardzo dużo wskazań odnośnie do prac dodatkowych. To jest wynikiem tego, że w 
momencie, kiedy wykonawca wszedł na plac budowy, zaczął zdejmować elementy 

poszczególne w poszczególnych pomieszczeniach. Okazało się, że niestety zakres 
trzeba zwiększyć tych robót. I wyjścia było takie, żeby albo po prostu realizować 
to zgodnie z projektem, albo zwiększyć te zakresy, co się oczywiście wiąże z 

dodatkowymi środkami finansowymi. Podjęliśmy decyzję, aby ten szereg prac 
dodatkowych zlecić. Będą one realizowane na ten cel również. Mamy już 

zapewnienie z Banku Gospodarstwa Krajowego, że uda się pozyskać środki na te 
zadania. 

- Kolejne zadanie dotyczy termomodernizacji segmentu środkowego budynku 
szkolnego wraz z poprawą funkcjonalności i bezpieczeństwa wejść do budynku 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w miejscowości Wąwolnica. Można powiedzieć, że 
już jesteśmy na końcu czynności odbiorowych tej inwestycji. Ta jednostka 

oświatowa będzie przygotowana już od 1 września do tego, aby młodzi, młodzież, 
dzieci mogły już spokojnie korzystać z obiektu w pełni. Też bardzo duże zadanie, 
przypomnę, że na ten cel również zostały pozyskane środki z Programu Rządowego 

Polski Ład. Wartość całej inwestycji to 2 mln 232 975,84 zł. 

- Kolejne zadanie dotyczy wykonania robót budowlanych w budynku Ochotniczej 
Straży Pożarnej wraz z dobudową garażu dla samochodu strażackiego w 

miejscowości Wąwolnica. Tutaj również, prace postępują. Budynek również 
wymaga bardzo specjalistycznego podejścia ze względu na dużą wilgoć, która jest 

spowodowana bliskością rzeki Bystrej. Również na ten cel, na tę inwestycję zostały 
pozyskane środki z Rządowego Programu Polski Ład w kwocie 1 mln 081 823,81 
zł. Wartość zadania to 1 mln 272 733,89 zł. Przy tej inwestycji również 

muszę zaznaczyć, że wykonawca po wejściu na inwestycję również wskazał szereg 

koniecznych zadań dodatkowych, które oczywiście wiążą się z dodatkowymi 
kosztami. I tutaj również podjęliśmy taką decyzję, aby te prace dodatkowe 

wykonać. Niestety, takie decyzje trzeba podejmować. Budynki przez wiele lat, 
wręcz dziesięciolecie nie były gruntownie modernizowane i po tak długim czasie 
braku takich modernizacji wymagają większego nakładu, większej pracy. 

- Kolejne zadanie. Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Zarzeka. 
Wykonawca obecnie oczekuje na zgodę konserwatora zabytków. Tutaj również 
jesteśmy po przetargu. Na ten cel również zostały pozyskane środki z Rządowego 

Programu Polski Ład w kwocie 350 229,18 zł, a koszt zadania 368 662,30 zł. 

- Kolejne zadanie dotyczy przebudowy sieci wodociągowej oraz budowy oświetlenia 
drogowego wraz z przebudową nawierzchni ulicy Dulęby w miejscowości 

Wąwolnica. Tutaj trwa etap projektowy i to dotyczy tych 3 branż, czyli wodociągu, 
samej części drogowej oraz oświetlenia. 

- Kolejne zadanie dotyczy naszego wspólnego zadania wraz z Powiatem oraz 

Gminą Nałęczów i stroną rządową, bo strona rządowa przekazała bardzo dużą 
dotację Powiatowi Puławskiego w kwocie 10 mln zł na rzecz przebudowy drogi 
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powiatowej z Wąwolnicy w stronę Kurowa. Przetarg w marcu, który był rozpisany, 

niestety musiał być unieważniony przez to, że oferty okazały się zbyt wysokie. 
Przypomnę, że najniższa oferta opiewała na kwotę 13 mln, ponad 13 mln zł. Nie 

byliśmy w stanie tutaj wspólnie z partnerami w żaden sposób dołożyć dużych kwot, 
jakie były przeliczane po tym przetargu. W związku z tym przetarg został 
unieważniony, został ponownie rozpisany przetarg i ten przetarg już wyłonił 

najniższego oferenta. W tym momencie oczekujemy na podpisanie umowy i 
restartowanie promesy, czyli odnowienie promesy rządowej. 

Najtańszą ofertę złożył podmiot PBI Kraśnik. I przetarg, kwota przetargowa to jest 

10 mln 787 083 zł. A z naszego budżetu przy takiej konfiguracji, jeżeli umowa 
będzie podpisana, nasz udział to będzie kwota około 290 000 zł, więc nie 

przekroczy 300 000 zł. Natomiast zadanie będzie wykonane. Wszyscy wiemy, jak 
ta droga wygląda. Cieszy, że to drugie podejście owocuje tym, że już wykonawca 
jest.  Czekamy na podpisanie umowy, bo to będzie tak naprawdę zwieńczeniem i 

pewnością, że to zadanie będzie wykonane. 

- Kolejne zadanie dotyczy budowy oświetlenia w miejscowości Zarzeka. Koszt to 
170 083,38 zł. Odebrano już inwestycję. Lampy świecą po bardzo długim 

oczekiwaniu, ale udało się to zadanie zakończyć. Jest efekt w postaci zwiększenia 
bezpieczeństwa, nowe oświetlenie w miejscowości Zarzeka już funkcjonuje To 
samo dotyczy budowy oświetlenia drogowego w miejscowości Łopatki. Również 

tutaj robota została wykonana. Cena zadania to 97 000 zł. Była to wspólna 
inwestycja wraz z Sołectwem, ze Stowarzyszeniem, bo to były podmioty, która się 

tutaj również dokładały do tej inwestycji. Oczywiście grupa Andros ze swojej 
strony, tak, że to była taka wspólna konfiguracja i wspólnymi siłami, też po 
dłuższym okresie oczekiwania  jest efekt w postaci zwiększenia bezpieczeństwa i 

oświetlenia, już działa. 

- Kolejny punkt, o którym chciałbym Państwa poinformować, dotyczy dyrektora 
Biblioteki Gminnej w miejscowości Wąwolnica. W okresie międzysesyjnym 

zakończyła się kadencja obecnej Pani dyrektor Moniki Boruch. I podjęliśmy 
decyzję, aby kontynuować z Panią dyrektor współpracę. Została zaproponowana 

umowa na nową kadencję, pięcioletnią kadencję Pani dyrektor Monice Boruch, 
która w naszej wspólnej ocenie bardzo dobrze wypełnia swoje obowiązki. 

Jest lubianym pracownikiem, bardzo kompetentnym i przede wszystkim z 
wykształceniem kierunkowym, co jest bardzo istotne. Tak więc jeszcze raz przy tej 

okazji gratuluję Pani dyrektor. I życzę wszystkiego dobrego w nowej kadencji. 

- Kolejna rzecz dotyczy konkursu na dyrektora Gminnego Domu Kultury w 
Wąwolnicy. Dotychczasowa Pani dyrektor odchodzi na emeryturę. W związku z tym 

byliśmy zobligowani przeprowadzić postępowanie konkursowe. Zgłosiło się 4 
kandydatów, którzy spełnili wymagania formalne. I spośród tych kandydatów 

został wybrany najlepszy kandydat wskazany przez komisję konkursową. Została 
dyrektorem Pani Dorota Chudy. W ostatnim czasie dotychczasowy pracownik 
Urzędu Miasta Nałęczów, około półtora roku z sukcesami. Natomiast wcześniej 

przez 5 lat pracownik Starostwa Powiatowego w Świdniku. W mojej ocenie 
dokonaliśmy bardzo dobrego wyboru. Chciałbym pogratulować tutaj nowej Pani 

Dyrektor. Jedyna, która spełniała te oczekiwania związane chociażby z 
wykształceniem i z doświadczeniem zawodowym, co bardzo dobrze rokuje. Część 
z Państwa już ją miała okazję poznać i też przy tej okazji życzę wielu sukcesów, 
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jeżeli chodzi o obszar kultury w Domu Kultury w Wąwolnicy. 

- Kolejny punkt dotyczy Klubu Seniora. Projekt prowadzony przez Europejską 

Fundację Inicjatyw, z którym podjęliśmy współpracę i dzięki temu udało się 
pozyskać środki zewnętrzne w kwocie ponad 1 mln 300 000 zł na prowadzenie 

Klubu Seniora, w tym miesiącu już formalnie będzie zakończony, ponieważ projekt 
oczywiście był czasowy. Od września jesteśmy zobligowani, aby utrzymywać ten 

projekt w tak zwanej gotowości, czyli jest taka standardowa trwałość projektu. Tu 
jest to nazwane gotowością. My oczywiście chcemy kontynuować to dzieło i od 
września będziemy to robić. W jakiej formule, to tak naprawdę jeszcze ustalimy z 

osobą, która będzie to wszystko koordynować.Tutaj chciałbym zapewnić, że Klub 
Seniora będzie działał i będziemy oczywiście starać się, bo to, też muszę 

powiedzieć o tym, będziemy starać się pozyskać na ten cel 

środki zewnętrzne, zresztą tak jak i na szereg innych działań. Dzisiaj Państwo 
będziecie głosować między innymi nad zmianami budżetowymi i nad tym, żeby 

do końca roku zapewnić funkcjonowanie tego Klubu Seniora z budżetu Gminy. 

Natomiast w dniu dzisiejszym, po sesji będą prowadzone rozmowy odnośnie 

możliwości pozyskania środków zewnętrznych, tak żeby w przyszłym roku, bo już 
na ten rok jest za późno, bo te środki unijne nie do końca są dostępne w tym 
momencie, żeby nie powiedzieć, że nie są dostępne w takim wymiarze, jak byśmy 

chcieli. Natomiast idziemy w tę stronę, żeby również Klub Seniora posiadał 
zewnętrzne finansowanie i jak najlepiej funkcjonował. 

- Kolejne wydarzenie. W okresie międzysesyjnym miały miejsce zawody, 

międzygminne zawody Ochotniczych Straży Pożarnych w miejscowości Nałęczów. 

Co roku wraz z sąsiadami z Nałęczowa wymieniamy się, raz my, raz Nałęczów, 
organizuje, w tym roku Nałęczów organizował te zawody. Chciałbym pogratulować 

wszystkim strażakom i podziękować wszystkim strażakom za zaangażowanie. Nie 
wszyscy mogli, ale chcieli wystąpić. W naszych gminnych zawodach zwyciężyło 
OSP Rąblów. Drugie miejsce zajęła OSP Wąwolnica i trzecia OSP Łopatki. 

Natomiast jeżeli chodzi o młodzieżowe drużyny pożarnicze, pierwsze miejsce zajął 
Rąblów, drugie miejsce Wąwolnica. Serdecznie gratuluję zwycięzcom, ale przede 

wszystkim dziękuję wszystkim strażakom za zaangażowanie, za to, że poświęcili 
swój czas, swoje emocje na to, żeby dobrze wypaść w tych zawodach. Natomiast 
pamiętajmy, i to zawsze strażacy powtarzają, że zawody są bardzo ważne, ale tak 

naprawdę najważniejsze zawody są na co dzień w sytuacjach kryzysowych, kiedy 
trzeba pomagać naszym mieszkańcom i nie tylko, bo tak naprawdę często strażacy 

wyjeżdżają poza region gminy, zdarza się, że też poza region powiatu, wtedy, 
kiedy trzeba 

pomóc przy naprawdę dużych i skomplikowanych zdarzeniach losowych. 

- Kolejne wydarzenie, które miało miejsce, odbył się w Wąwolnicy Puchar 

Weteranów Szos. Tutaj wraz z zaprzyjaźnioną Lubelską Grupą Weterańską 
„Partyzant” zorganizowaliśmy, po raz pierwszy tutaj stowarzyszenie „Partyzant” 
organizowało tak zwany Puchar Weteranów Szos. Dotyczy to motocykli 

zabytkowych. Bardzo piękna, malownicza impreza. Tutaj od organizatora dostałem 
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informację, że była to rekordowa ilość przybyłych motocykli, bo było ich 50. Więcej 

już nie byli w stanie zakwalifikować do tego pucharu. Wielu mieszkańców 
odwiedziło wraz ze swoimi dziećmi, wnukami to wydarzenie. Robiliśmy to już 

kiedyś, jeszcze przed pandemią. Myślę, że będziemy to kontynuować, bo jest to 
naprawdę piękna rzecz. Przede wszystkim można zobaczyć wspaniałe 
egzemplarze. Najstarszy motocykl był, tylko wspomnę, z 1929 r., beemka w stanie 

można, powiedzieć, idealnym do jazdy. Uczestnik przyjechał na kołach, a nie na 
lawecie, więc to też pokazuje, jak ta technologia kiedyś wyglądała. Można sobie 

porównać to do dzisiejszych motocykli czy aut, które bardzo często są zawodne 
już w pierwszych dniach czy tygodniach użytkowania. A tutaj mamy prawie 
stuletnie motocykle, które mają się dobrze. 

- Kolejne wydarzenie. W miejscowości Karmanowice odbyło się spotkanie 
muzyczno-kabaretowe. Chyba pod nazwą Dary Lasu. Z tego, co pamiętam. 
Finansowanie było z Nadleśnictwa, więc panie z Koła Gospodyń Wiejskich 

przygotowały przede wszystkim Dary Lasu. Było bardzo pięknie. Był występ 
kabaretowo-muzyczny grupy ze Skarżyska Kamiennej. Bardzo piękne, bardzo 

śmieszne przede wszystkim, bo naprawdę było na co popatrzeć i miło spędzić czas. 
Tak że dziękuję i gratuluję Paniom z Koła Gospodyń Wiejskich w Karmanowicach 
za taką inicjatywę. Tutaj strażacy również brali udział w organizacji tego. Pan radny 

był, jakby to powiedzieć, tutaj taką pomocą, wsparciem technicznym bardzo 
mocno, tak że bardzo fajnie się to komponowało. 

- Kolejna rzecz, w najbliższą sobotę jest festyn w Łopatkach. Stowarzyszenie Nasze 

Łopatki, Sołectwo Łopatki oraz Ochotnicza Straż Pożarna organizują festyn. W 
sobotę o godzinie 15 przy budynku starej szkoły, tak że serdecznie tutaj 
zapraszamy. 

- Kolejna rzecz, to już tak naprawdę zaproszenia na wydarzenia. W najbliższą 
sobotę odbędą się zawody powiatowe na szczeblu powiatowym w miejscowości 
Janowiec. Oczywiście nasze drużyny będą brały w tym udział, tak że serdecznie 

już dziś zapraszam. Zawody w Janowcu odbywają się w sobotę o godzinie 10, a w 
niedzielę odbywają się Dożynki Powiatowe również w Janowcu. Szczegóły są na 

stronie internetowej w mediach, tak że serdecznie zapraszam. Wszystko się dzieje 
w centrum Janowca, tak więc Janowiec nie jest duży. Myślę, że można łatwo trafić. 

Przy tej okazji Wójt  zaprosił wszystkich mieszkańców, wszystkich gości, Państwa 
radnych na nadchodzące uroczystości maryjne w Sanktuarium w Wąwolnicy. W 

tym roku jest to 2, 3 wrzesień. Oczywiście na to wydarzenie zaprasza nasza 
parafia, ale też zapraszają młodzi, bo jest taka organizacja Wąwolnica młodych, 

która bardzo prężnie działa, bardzo pomaga, wspiera wydarzenia w tym czasie. 

Bardzo fajna grupa młodych ludzi, takich optymistycznie nastawionych, 
pomocnych. Naprawdę taka fajna inicjatywa, która tutaj się narodziła i warto też 

o tym mówić i to wspierać. 

 
 
Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 

rok. 
 

Projekt uchwały również był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, 



 

8 

 

Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisji Spraw Społecznych, 

Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas 
wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Wąwolnica. Przewodnicząca 

poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji przekazała, że obie komisje 
zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Wobec braku głosów, przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały a następnie poddała pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 

Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/315/23 sprawie zmian w 

budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok.  została podjęta. 
 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 
2023 r. 

 
Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz 
Komisję Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca poprosiła o opinie obu Komisji. 

Przewodnicząca wspólnych obrad  przekazała,  że projekt uchwały w tej sprawie 
został pozytywnie zaopiniowany przez obie komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał  głosu, Przewodnicząca 
zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały a następnie przeprowadziła 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2023 

r..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 

 
Przewodnicząca stwierdziła, Nr XLIII/316/23 w sprawie zmian w wieloletniej 
prognozie finansowej na 2023 r. że uchwała została podjęta. 

 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i 
trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawnych przypadających Gminie 

Wąwolnica lub jej jednostkom podległym. 
 

Przewodnicząca przypomniała, że projekt uchwały był również omówiony i 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz Komisję Spraw Społecznych na 

wspólnym posiedzeniu. 

Przewodnicząca poprosiła o opinie komisji. 

Przewodnicząca wspólnych obrad – D. Kolibska  stwierdziła, że obie komisje 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusję, a następnie oddała głos 

Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy- Marcinowi Turkowi, który odczytał projekt 
uchwały.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych 
mających charakter cywilnoprawnych przypadających Gminie Wąwolnica lub jej 

jednostkom podległym.  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/317/23 w sprawie określenia 
szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawnych 
przypadających Gminie Wąwolnica lub jej jednostkom podległym została podjęta. 
 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy 
Nałęczów w zakresie budowy oświetlenia drogowego w ul. Charz A w Nałęczowie. 

 
Projekt uchwały był omawiany podczas wspólnego posiedzenia Komisji, 
Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnych obrad przekazała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez obie komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą następnie wobec braku chętnych do 
zabrania głosu zamknęła, odczytała projekt uchwały i przystąpiła do 

przeprowadzenia głosowania.   
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy Nałęczów w 
zakresie budowy oświetlenia drogowego w ul. Charz A w Nałęczowie.  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 
 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/318/23 w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Gminy Nałęczów w zakresie budowy oświetlenia 
drogowego w ul. Charz A w Nałęczowie została podjęta. 
 

 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Puławskiemu w zakresie realizacji zadania inwestycyjnego „ Przebudowa drogi 
powiatowej nr 2536L”. 
Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz 

Komisję Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca poprosiła o opinię.  

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji przekazała, że - Obie komisje 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały . 
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Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, Przewodnicząca 

zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod 
głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Puławskiemu w zakresie realizacji zadania inwestycyjnego „ Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2536L”..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/319/23 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Puławskiemu w zakresie realizacji zadania 
inwestycyjnego „Przebudowa drogi powiatowej nr 2536L”została podjęta. 
 

 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Wąwolnicy. 
Projekt uchwały Radni otrzymali na tablety. Podczas wspólnego posiedzenia 
projekt został omówiony i zaopiniowany. 

Przewodnicząca poprosiła o opinię.  

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia poinformowała, że projekt został 
pozytywnie zaopiniowany przez obie komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca 
zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod 
głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Wąwolnicy..  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/320/23 w sprawie trybu i 
sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
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w Wąwolnicy została podjęta. 

 
Przewodnicząca zarządziła 15 minutową przerwę w obradach. 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. Kworum nie uległo zmianie. 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica. 

 
Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez  obie komisje 
Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji przekazała, że obie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Wobec braku głosów, przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 
uchwały a następnie poddała pod głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 

Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 
 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/321/23 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Wąwolnica została podjęta. 

 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica dla obszaru 

położonego w Bartłomiejowicach. 
Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, jak 

również przez Komisję Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Stałych Rady Gminy Wąwolnica 

 Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnych obrad poinformowała, że obie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 
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Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Wobec braku głosów, przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały a następnie poddała pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica dla obszaru położonego w 
Bartłomiejowicach..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 

Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/322/23 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Wąwolnica dla obszaru położonego w Bartłomiejowicach została podjęta. 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych na 
terenie Gminy Wąwolnica. 

 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany 

zarówno przez Komisję Budżetu, jak i Komisję Spraw Społecznych na wspólnym 
posiedzeniu, następnie poprosiła  Przewodniczącą wspólnych obrad o opinię. – 
Radna D. Kolibska przekazała, że opinia obu Komisji jest pozytywna. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą z powodu braku głosów zamknęła. 
Odczytała projekt uchwały, następnie poddała go pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych na 
terenie Gminy Wąwolnica. 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin 
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Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLIII/323/23 w sprawie określenia 
wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Wąwolnica. została podjęta. 
 
Ad.14. Interpelacje i zapytania radnych. 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna 

interpelacja ani żadne zapytanie na piśmie. Zapytała czy ktoś z radnych chce 
złożyć teraz taką interpelację albo zapytanie na piśmie?  

Nikt nie złożył interpelacji ani zapytania. 

 
Ad. 15. Wolne wnioski i informacje. 

 
Radna E. Tomaszewska pytała  o fundusze, które wydzielili z funduszu sołeckiego 

na rok bieżący w ubiegłym roku, z przeznaczeniem  na dokumentację chodnika.  
Czy w ogóle były podejmowane jakiekolwiek działania związane  z budową 

chodnika w Celejowie.  

Wójt udzielił odpowiedzi, że jest w budżecie kwota zabezpieczona na to, aby 
przygotować koncepcję budowy chodnika w obszarze, o którym Pani Radna mówi. 

Odbyło się, spotkanie z projektantem, odbyło się spotkanie z przedstawicielami 
Zarządu Dróg Wojewódzkich,  w tym momencie oczekujemy na warunki z Zarządu 
Dróg Wojewódzkich, na jakich ten chodnik mógłby powstać. Na podstawie tych 

dokumentów, co dostaniemy, będziemy mogli ocenić, projektant przede wszystkim 
będzie mógł ocenić, w jakim kształcie, na jakich zasadach ten chodnik będzie mógł 

powstać. Tak że dzieje się w tym temacie. Jesteśmy na początku drogi. To, o czym 
rozmawialiśmy, wykorzystujemy kwotę, która jest w budżecie na to 
zabezpieczona. W tym momencie dokonaliśmy wskazania pierwszego etapu - od 

końca Celejowa, czyli od Siwego Dymu do miejsca, gdzie będzie miała ujście 
obwodnica Wąwolnicy, Karmanowic, Łopatek, tak to nazwijmy, tak żeby to jakoś 

zetapować, żeby jakoś zamknąć to i potem iść oczywiście w stronę Wąwolnicy. 
Natomiast mamy na uwadze to, że to jest bardzo długi odcinek, na pewno będzie 
kosztowny, ale udało się tutaj pomiędzy Wąwolnicą a Nałęczowem, liczymy, że uda 

się również tutaj. Idziemy tą drogą. Tak więc odpowiadając literalnie-czekamy w 
tym momencie na dokumenty z Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Radny T. Szyszka zadał pytanie o zdemontowane lampy w Łąkach, które były 

zdjęte i jak zostały zadysponowane w poszczególnych miejscowościach, które 
miejscowości wnioskowały o te lampy? 

Wójt  odpowiedział, że były one dysponowane tam, gdzie była taka potrzeba. W 

tej chwili nie może liczbowo powiedzieć, co, gdzie, ile zostało rozdysponowanych. 
Może  przygotować taką listę, harmonogram. Odnośnie do lamp  dodał, są stare 
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słupy po drodze, one oczywiście będą zdemontowane, ale to już jest robota po 

stronie PGE. Oni mają czas na to, udzieli takiej informacji. 

- Radny T. Szyszka dopytał,  czy Rogalów był brany pod uwagę w tej kwestii? 

Na tą chwilę Wójt nie pamiętał, obiecał, że odpowie. 

Radna J. Kołodyńska-zapytała o oświetlenie w Kłęble, co się z tym dzieje? Jak to 
wygląda? No i też o te lampy czy gdzieś będą dokładane, bo mówimy ładnie o 

bezpieczeństwie, ale tam bezpieczeństwa nie ma, tam jest ciągle ciemno. 

Wójt odpowiedział, że niestety ten proces inwestycyjny się wydłuża na poziomie 
formalnym. Tutaj akurat przerabialiśmy to w Rąblowie, Łopatkach, na Zarzece, 

tutaj w tym momencie, jeżeli chodzi o Kębło, to dokumentacja jest na etapie 
wyłączenia gruntu z produkcji rolnej przed wydaniem pozwolenia na budowę. 

Czekamy na odpowiednią decyzję, żebyśmy mogli rozpocząć ten proces. Z  
przyczyn formalnych to w tym momencie jest, na takim etapie, tak że jakby nic 
się nie dzieje w tym temacie. Natomiast są pewne formalności, które musimy 

dokończyć, żeby można było dojść do tego momentu, kiedy będzie to pozwolenie 
na budowę i będzie można to realizować. 

Radna J. Kołodyńska-  w odniesieniu do zdejmowanych lamp w Łąkach, czy były 

brane też pod uwagę tam, gdzie są potrzebne? Bo w tej części Kębła bliżej 
Stanisławki są słupy. Tam jest linia, gdzie można powiesić lampy i tam jest też 
ciemno. Tam jest dużo budynków mieszkalnych. To może Pan Wójt by też pomyślał 

o takich już ciemnych zakątkach. 

Wójt - dodał, że  wpłynęły wnioski odnośnie obszarów, gdzie te lampy są 
potrzebne. Tutaj staraliśmy się zareagować jak najbardziej pozytywnie na to. 

Część lamp została przeznaczona do tak zwanego użytku serwisowego, lampy, 
które już są podwieszone, one też ulegają zepsuciu, też były takie, chociażby na 

Zawadzie mieliśmy taki przypadek, gdzie lampy z niewiadomych przyczyn się tam 
nadmiernie gasiły, więc też bierzemy pod uwagę to, gdzie te lampy się po prostu 
psują. 

Wójt zorientuje się, jak to wygląda, jaką ilością tych lamp dysponujemy jeszcze, 

bo część już została zadysponowana, duża część została zadysponowana. 
Oczywiście, że są słupy, gdzie można dowiesić, pytanie, czy można by było te 

lampy tam dowiesić czy trzeba by było jakąś większą formalną operację 
przeprowadzać. Musi się zorientować, na jakim etapie ilościowym jesteśmy do 
dyspozycji tych lamp.  

Radny D. Guzek – odnośnie dowieszania tych lamp, powiedział, że w Łopatkach 
zostało przy drodze powiatowej dowieszone 4 czy 5 lamp, za tę inwestycję 
podziękował. 

Radny T. Szyszka- pytał o wykoszenie poboczy na nadchodzące  uroczystości. Czy 

to będzie dopracowane, jak powinno być, czy to tak zostanie przy drodze 
wojewódzkiej, jak jest w tej chwili? 
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Wójt poinformował,  ze osobiście rozmawiał z dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, dzisiaj dzwonił też do Zarządu Dróg Powiatowych, żeby ich uczulić 
na to, bo też mamy drogi powiatowe, drogi dojścia tutaj chociażby w stronę 

Drzewc, w stronę Kębła, gdzie pątnicy będą bardzo uczęszczać. Widziałem, że 
droga wojewódzka już jest realizowana. Trezba mieć na uwadze to, że tutaj bardzo 
ważny jest timing tego zadania, bo jak zbyt wcześnie się to wykosi, to wiadomo, 

tak że oni się przygotowują na takie prace, powiedzmy sobie, drobiazgowe na 
przyszły tydzień, bo uroczystości są w przyszłym tygodniu, jakby to wykosili 

tydzień temu, to na uroczystości już by ta trawa troszkę odrosła, więc też by było 
wrażenie, że nic się nie zadziało. Więc mam taką informację i takie zobowiązanie, 
że i Zarząd Dróg Powiatowych i Wojewódzkich doprowadzi te pobocza do takiej 

wysokiej estetyki, jak to oni nazywają.  

Przewodnicząca: poinformowała, że korespondencja, jaka wpłynęła do Rady, 
została przesłana na tablety. Również były wnioski czytane na Komisji, tak że 

Państwo byliście zapoznani. 

-Przewodnicząca przywitała Prezesa Stowarzyszenia Polska wieś, następnie zanim 
oddała mu głos zapytała o zgodę Radę. Radni w głosowaniu jednogłośnie wyrazili 

zgodę na to, żeby Prezes zabrał głos.  

W odniesieniu do ostatnich wydarzeń i zdaniem Prezesa szkalowania  dobrego 
imienia Stowarzyszenia Polska wieś, Prezes przedstawił swoje wyjaśnienia 

dotyczącej spraw finansowych i nieprawidłowości w wystawianych fakturach na 
piśmie, które zostały przekazane Przewodniczącej Rady. Odniósł się w nich również 
do relacji jakie panowały podczas współpracy z Wójtem przy organizacji Dni 

Wąwolnicy. Poprosił, żeby Przewodnicząca Rady,  najpierw je odczytała, a on 
następnie zabierze głos. 

Przewodnicząca odczytała pisma, a następnie oddała głos Panu Prezesowi, który 

przedstawił swoje stanowisko w tej sprawie.  

Następnie głos zabrał Wójt, który odniósł się do wypowiedzi przedmówcy i 
kierowanych pod jego adresem zarzutów. Wójt mniema, że  ta inna sytuacja, która 

w tym roku się pojawiła, wynika z tego, że wynik konkursu nie potoczył się zgodnie 
z oczekiwaniami obecnego tutaj Pana. 

 

Wójt przyznał, że rozmawiał z Prezesem na ten temat, tego nie ukrywa, bo wybór 
odpowiedniej osoby na dyrektora to jest wydarzenie, to jest, można powiedzieć, 

święto, dlatego że chcemy mieć osobę odpowiedzialną, kompetentną i 
wykształconą na tym stanowisku. I tak jak nazwa wskazuje, jest to konkurs. 

Konkurs ma to do siebie, że jest komisja konkursowa i wybiera najbardziej 
kompetentną osobę. Wójt zdaje sobie sprawę, że w przestrzeni publicznej gdzieś 
pokutuje takie przeświadczenie, że konkurs na pewno już jest rozstrzygnięty przed 

jego odbyciem, że już dawno wiadomo, kto nim zostanie. U nas w gminie standardy 
mamy bardzo wysokie, jeżeli chodzi o stanowiska konkursowe. Zachęcał do 

rozmów czy zapoznania się z protokołami, bo to jest bardzo ważne. Chce, żeby 
Radni też to wiedzieli. Są protokoły z każdego konkursu. Jest ocena, jest 

punktacja, punktacja jest za wszystko, za wykształcenie, za dorobek, za 
prezentację, którą kandydat przedstawia. W tym konkursie było 4 kandydatów. I 
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zawsze przyświeca nam cel taki, żeby wybrać osobę, która przede wszystkim 

godnie będzie reprezentować urząd, jeżeli dotyczy to konkursu chociażby na 
stanowiska bardziej specjalistyczne, typu kierownik inwestycji, to wiadomo, że 

musi być to zupełnie inna specyfika poszukiwania takiej osoby, zupełnie inna do 
pracy w obszarze kultury. I to tak naprawdę nam tutaj przyświecało. I oczywiście 
w jego ocenie tutaj, nie każdy musi się z nim zgodzić, ale mi przyświecało tutaj 

jedno, żeby ta osoba była osobą maksymalnie kompetentną i przede wszystkim 
gwarantującą sukces Domu Kultury. Było wiele rozmów, zresztą tak jak zawsze w 

sytuacjach, kiedy potrzebujemy dobrego pracownika. Dużo rozmawiamy tutaj, w 
urzędzie, na zewnątrz też, z osobami, które znają specyfikę danej funkcji, w którą 
stronę pójść, jak ma ta jednostka funkcjonować. Jeżeli chodzi o kwestie finansowe, 

to wszystko jest do sprawdzenia, można zrobić kontrolę i wszystko zweryfikować. 

W dalszej części wypowiedzi Wójt mówił o współpracy z Panem Prezesem i jego 
zatrudnieniu na czas Dni Wąwolnicy w Gminnym Domu Kultury. 

Głos zabrał Radny A. Bieniek, który zaproponował, żeby to Komisja Rewizyjna 

zajęła się tą sprawą. 

Radny odniósł się również do kwestii planowanego otwarcia żłobka w Łopatkach 
przez Stowarzyszenia Polska Wieś i braku rekomendacji Wójta. 

Głos zabrał Prezes Stowarzyszenia Polska Wieś, który ponownie wrócił do tematu 

kontrowersyjnych faktur i obietnic zatrudnienia na stanowisku Dyrektora GDK. 

Głos zabrał Radny D. Guzek, który ubolewał, że doszło do konfliktu pomiędzy 
Wójtem a Prezesem Stowarzyszenia bo wiele wskazuje na to, że ten żłobek  w 

Łopatkach nie powstanie a  mieszkańcy Łopatek, matki i dzieci, które mogły posłać 
dzieci właśnie do tego żłobka, pokładali w tym mieliśmy nadzieję. 

Podzielił stanowisko Radnego odnośnie wyjaśnienia tej sprawy [przez Komisję 

Rewizyjną. 

Głos zabrała Radna E. Tomaszewska, która nie rozumie tego do końca i uważa, że 
powinni się skupić na jednej rzeczy, właśnie na temacie żłobka, a konflikt pomiędzy 
Wójtem a Prezesem traktuje jako osobisty. Zdaniem Radnej Gmina niczym nie 

ryzykuje oddając budynek szkoły pod żłobek Stowarzyszeniu Polska Wieś.  

Wójt odpowiadając Radnej, w kwestii żłobka i pozostawiając tą sprawę decyzji 
Rady przedstawił swój pogląd na tą sprawę. 

Prezes wypowiedział się w kwestii organizacji żłobka. 

Głos zabrała Radna D. Kolibska, której zdaniem to, że opieka żłobkowa jest w 

Gminie potrzebna to nie budzi żadnych wątpliwości, aczkolwiek w tym momencie 

po tej dyskusji to zdaniem trzeba by było poczekać na Komisję Rewizyjną, która 
rozstrzygnie chociażby te finansowe sprawy, bo jednak jakiś taki cień rzuca 

na Stowarzyszenie, przynajmniej w jej ocenie, bo mamy jakieś niejasności. 
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Jeżeli Stowarzyszenie się rozlicza w porządku, tak że po Komisji Rewizyjnej chyba 

temat byłby wyjaśniony. Wtedy chyba bezproblemowo można podjąć działania, 
żeby tę opiekę zorganizować, żeby Stowarzyszenie mogło wynająć pomieszczenia 

Gminy Wąwolnica. Ale na ten moment to chyba trudno jest podjąć decyzję. 

Radna – uważa, że też warto by było, gdyby Radni jeszcze statut  zobaczyli, na 
jakiej podstawie to miałoby działać, chociażby to z tymi paniami opiekunkami, 

która różnica teraz wynikła. 

Radna E. Tomaszewska uważa, że zgoda buduje, niezgoda rujnuje. 

I to jest taka dewiza, którą stara się, żeby zawsze jej w życiu przyświecała i  
wszystkim. 

Druga rzecz, to uważam, program Maluch+, tak to się określa, jest programem 

rządowym. Jeżeli tutaj Stowarzyszenie napisało projekt i ten projekt przeszedł, 

musi spełniać warunki naboru projektu, więc zapewne je spełnia. Z tego, co 
ostatnio wpadło jej przypadkiem w oczy, to  tych domów czy tam klubów, czy jak 
to tam zwał, w każdym razie jest to pod egidą rządową, więc nie widzi powodu, 

żeby jako Radni w to wnikali. Tutaj nad takim projektem ma nadzór Urząd 
Marszałkowski. - Urząd Wojewódzki, czyli Pan wojewoda. - W każdym razie 

instytucja nadrzędna, my w zasadzie nie mamy wiele do powiedzenia, chyba żeby 
tam się jakaś stała katastrofa, wiadomo, też z racji gminy, ale generalnie wszystkie 
warunki, ten projekt i realizacja projektu musi być spełniona. Tutaj nie my 

nadzorujemy, tylko kto inny nadzoruje realizację projektu i opiekunki. 

Można zapytać, tylko my na to nie mamy wpływu żadnego. Jeżeli to jest 
realizowane w całej Polsce w ilości takiej,  że bardzo zagrożone są w tym momencie 

prywatne żłobki. Z racji tego, że ten program wszedł i realizują te zadania opieki 
nad maluchami głównie stowarzyszenia i różne inne organizacje, otrzymując 

dotacje z państwa, prywatne żłobki w tej chwili czują się mocno zagrożone. W 
realizacji swoich zadań i otrzymywania dotacji, więc nie jest to wymysł jakiś, że 
ktoś sobie wymyślił, że napisze projekt, tylko jest to tak jak Senior+, tak jak inne 

programy prorodzinne. To jest projekt rządowy i tutaj nie mamy, wydaje mi się, 
co analizować. Jeżeli on przeszedł i ma być realizowany, to musi być realizowany 

zgodnie z zaleceniami. 

- Tutaj 2 dni temu przyszedł członek Stowarzyszenia. Bardzo ładnie nam opowiadał 
o budowie tego żłobka. Merytorycznie się wypowiadał, tylko tam padły takie słowa, 
że umowa wstępna była podpisana przez dyrektor Domu Kultury. I tutaj jaka jest 

korelacja między dyrektor Kultury a naszym budynkiem, który jest w innej 
miejscowości. I właśnie dlaczego nie było umowy wstępnej, dlaczego nie 

rozmawiali z Gminą i z nami nie mieli umowy nawet wstępnej. 

Prezes wyjaśnił, że  jeśli chodzi o Maluch+, na etapie składania wniosków nie było 
wymaganych takich dokumentów, żeby zawierać umów, tylko takie porozumienia. 

I wtedy Pani dyrektor Katarzyna Kolibska takie porozumienie wypisała, bo 
mieliśmy wizję. Najpierw była wizja taka, że po dawnym przedszkolu tam by mógł 
powstać żłobek, ale po decyzji Pana wójta, że tam jest inne miejsce, po 

konsultacjach zostało wybrane miejsce - dawna szkoła w Łopatkach. 
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Radny A. Bieniek - Bo rozumiem, że po tej konsultacji, że stare przedszkole nie, 

weszła opcja Łopatek, ale nie sfinalizowaliście tego żadnym porozumieniem. 

Prezes - Bo czekamy na decyzję Rady. - Na etapie składania wniosku i wtedy 
można było złożyć, bo był wymagany taki załącznik, że musi być jakieś miejsce 

wskazane. I wtedy wskazaliśmy to przedszkole. Ale po rozmowach, po naradach z 
wójtem i jeszcze z radnymi uznaliśmy, że dobrym miejscem będzie szkoła w 

Łopatkach, gdyż ten budynek marnieje. 

Radny D. Guzek - Ja jako mieszkaniec sołectwa chciał też to potwierdzić, że odbyły 
się konsultacje społeczne, odbyło się zebranie wiejskie i wszyscy mieszkańcy 
Łopatek wyrazili zgodę na to, żeby w dawnej szkole powstał żłobek, też 

Stowarzyszenie, które do tej pory działało w Łopatkach, skończyła im się umowa 
do 30 czerwca, bo miała tak z Gminą podpisaną dzierżawę. I cały czas czeka na 

to, że jakaś decyzja w tej sprawie zapadnie. A każdy oczekuje powstania żłobka, 
bo, jak Pan prezes powiedział, jest to najlepsze miejsce w gminie. 

Przewodnicząca -myślę, że tu nie ma osoby, której by nie zależało na tym, żeby 
ten żłobek powstał, bo to jednak fajna inicjatywa, myślę, że dałoby, potrzebna 

przede wszystkim i na pewno pozwoliłaby rodzicom na to, że mogą pójść do pracy. 

Radny T. Szyszka poprosił o przesłanie zestawienia na temat lamp na tablety. 

Radny B. Rukasz  o postęp tych prac, które były wykonywane przez archeologów 
na rynku. Czy już dostaliśmy taki raport? I czy ewentualnie już może rysuje się 

jakiś projekt odnowionego naszego Rynku? Przypominał, że przed podpisaniem 
takiej umowy chcieliby jako radni zobaczyć, jaki kształt będzie miał rynek. 

 

Wójt udzielił odpowiedzi, że  od kilku lat staramy się wypełnić wszystkie obowiązki, 
które wynikają tutaj między innymi czy głównie z zaleceń 

Lubelskiego Konserwatora Zabytków. Kilka miesięcy temu dokonała się 

odkrywka archeologiczna w centrum, w tej centralnej części Rynku. 

Oczywiście nie jest tajemnicą, że poszukiwaliśmy przekazywanego w archiwach 
ratusza na terenie rynku i podczas tych odkrywek zostały odkryte te szczątki 

dawnej budowli. Raport szczegółowy przez Pana archeologa został już złożony 

i w momencie, kiedy już mieliśmy tę dokumentację archeologiczną, jeszcze nie 
projektową, uznaliśmy, że możemy złożyć wniosek o dofinansowanie na 
rewitalizację centrum. I taki wniosek z rozdania z Polskiego Ładu na obiekty 

zabytkowe został złożony. W tym momencie czekamy na weryfikację 

tego wniosku na dofinansowanie rewitalizacji centrum miejscowości. Jeżeli 
otrzymamy takie dofinansowanie, to będziemy pracować na bazie tej koncepcji, 

która została kilka lat temu stworzona. To koncepcja, nie projekt, żeby w taki 
sposób zaplanować czy zaprojektować nasze centrum miejscowości, żeby było ono 
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maksymalnie przyjazne, żeby było odpowiadające potrzebom naszych 

mieszkańców. Tak więc w tym momencie jesteśmy na takim etapie, że czekamy 
na weryfikację wniosku. Nie wiem, kiedy to się okaże.. 

Radny A. Bieniek- poprosił Przewodniczącego o Komisję Rewizyjną, wszystkim nam 

zależy na jak najszybszym ustaleniu faktów i przyjęcia stosownej pozycji, bym 
powiedział, do tego wszystkiego. 

Głos zabrał Sekretarz, który wyraził swoje zdanie, które może będzie dla Państwa 

takie do przemyślenia. Przed podjęciem kolejnych decyzji, może będzie przydatne 
po prostu to zdanie. Mi zależy też, żeby w gminie Wąwolnica działo się jak najlepiej. 
Bo dla tej gminy tutaj pracujemy i chcemy, żeby się rozwijała tak jak do tej pory. 

Odnośnie do tego żłobka. Z całym szacunkiem tutaj dla tej lokalizacji w Łopatkach, 
że to może nie być najlepszy pomysł lokalizacja żłobka w części dość dużego 

budynku, bez takiego planu zagospodarowania całego, całości tego budynku. Ten 
żłobek musiałby tam funkcjonować. To tam trwałość projektu kilka lat. W części 
tak, jak sobie wyobrażamy, bo Państwo wiecie, jak ten budynek wygląda. A co z 

pozostałą częścią, dzisiaj nie wiemy. Wiadomo, że przy żłobku cisza, spokój 
powinna być, więc...Ale przynajmniej jakieś takie warunki, więc może warto by 

pomyśleć o innej sensownej lokalizacji żłobka? A taka, myślę, możliwość byłaby w 
niedalekiej przyszłości na przykład w szkole w Karmanowicach, bo są tam 
pomieszczenia, które można byłoby dość dużo mniejszym nakładem finansowym 

wykorzystać. Sens byłby taki, że tam też jest przedszkole, więc... I szkoła, więc 
później te dzieci, też byśmy szli w kierunku 

zapewnienia uczniów w szkole i przyszłości tej szkoły. Natomiast jeszcze jedną 

rzecz chcę powiedzieć, której ja, powiem szczerze, dzisiaj nie widzę, która może 

być bardzo karkołomna, polegająca na wydzierżawieniu części budynków w tych 
Łopatkach podmiotowi, który przeprowadzi tam inwestycję w tym obiekcie. 

Założenie jest takie, że przez 6 lat ma to funkcjonować, więc później jak z 

rozliczeniem tych nakładów? Wiem z doświadczenia, że to jest bardzo 
skomplikowane takie wpuszczanie jakby do w części jeszcze mienia gminnego 

innego podmiotu, nie negując pomysłu w ogóle, tylko tutaj widzę bardzo trudną 
taką sytuację, jak to później te nakłady porozliczać, żeby znowu nie było jakichś 

sporów i konfliktów, a przeważnie w takich sytuacjach niestety one są. 

Więc czy nie lepiej rzeczywiście spróbować to może zrobić w innej, bardziej takiej 
może łatwiejszej lokalizacji? Natomiast oczywiście trzeba się nam zastanowić. 

I przychodzi ten czas, bo tak, szkoły wyremontowaliśmy, strażnicę 
wyremontowaliśmy, ujęcia wody jesteśmy w trakcie, bo Rąblów jest planowany. 

Wyremontowaliśmy oczyszczalnię, strategiczne obiekty, no i przychodzi czas zająć 
się w następnym czasie tym obiektem ale kompleksowo, w Łopatkach, 

kompleksowo, nie wybiórczo, częścią tego budynku, bo to nie rozwiąże problemu 

co z dalszą częścią, wizją z jakąś tam degradacją. Obawiam się, jak wprowadzimy 
tam żłobek akurat, że sobie już skomplikujemy modernizację czy jakieś 
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wykorzystanie całości tego obiektu. Więc to jest takie moje zdanie pod jakieś tam 

przemyślenie na koniec. 

Radna E. Tomaszewska - Ja widzę, że Pan sekretarz stara się nakłonić nas 

do negatywnej decyzji odnośnie do tej propozycji składanej przez Stowarzyszenie. 
Zgadza się, że należałoby pomyśleć, co zrobić z tym budynkiem, który od lat 

kilkunastu już niszczeje. Sądzi, że akurat te 6 lat, kiedy istniałby żłobek tam, to 
byłby ten czas, żeby się zastanowić, co zrobić dalej z tym budynkiem, bo po 6 

latach umowa jest rozwiązana. Pan sekretarz ma wątpliwości, ale setki gmin nie 
mają wątpliwości, wydzierżawiając swoje pomieszczenia tym podmiotom, które te 
żłobki realizują. Więc chyba to nie jest aż tak karkołomna decyzja i straszna dla 

urzędu i ryzykowna. 

 

Radny D. Guzek nie zgodził się  z Sekretarzem, bo żłobek w Łopatkach jest 

szansą rozwoju dla tej szkoły i jakiegoś głębszego remontu. Budynek stoi już 
bodajże od 11 lat w ogóle zapomniany i teraz się trafiła okazja na remont, 

przynajmniej częściowy. A nic nie stoi na przeszkodzie, by Gmina jeśli chce to 

remontować, bo jest pozostała część szkoły, jest poddasze, by mogła coś z tym 
zrobić. Myśli, że jeśli Stowarzyszenie nie zacznie tego robić, to prędzej ta dzierżawa 

się tego budynku skończy, niż Gmina cokolwiek z tym zrobi. 

 
Ad. 16. Zamknięcie sesji. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca o godz. 12:10 zamknęła  
XLIII sesję Rady Gminy Wąwolnica.  

Uchwały podjęte na sesji stanowią załączniki do protokołu.  

Nagranie udostępniono pod adresem: 
https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/40365/xliii-sesja-rady-24082023.htm   

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:  J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy   

 

…………………………………….. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica : Ewa Żybura                    
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…………………………………….. 

 
 

  


